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Událost	  týdne:	  Zákon	  o	  církevních	  restitucích	  
9.	   ledna	  proběhlo	  jednání	  mezi	   lídry	  ODS,	  TOP	  09,	  VV.	  Mezi	  koaličními	  stranami	  nedošlo	  ke	  shodě	  v	  otázkách	  církevních	  
restitucí,	  o	  kterých	  by	  se	  mělo	   jednat	  11.	   ledna.	  Radek	   John,	  předseda	  VV,	  prohlásil,	   že	   jeho	  strana	  dostala	  ultimátum:	  
pokud	  nepodpoří	  zákon,	  vláda	  se	  rozpadne.	  VV	  požadují,	  aby	  byl	  zveřejněn	  zdroj	  financování	  restitucí.	  	  

10.	  ledna	  se	  se	  sešla	  Výkonná	  rada	  Věcí	  veřejných,	  aby	  se	  její	  představitelé	  dohodli,	  zda	  podpoří	  jednání	  vlády	  o	  církevních	  
restitucích	  či	  nikoliv.	  Předseda	  strany	  po	  jednání	  oznámil,	  že	  hlasování	  skončilo	  v	  poměru	  pět	  ku	  pěti,	  takže	  jednání	  bude	  
pokračovat.	  VV	  rovněž	  jednaly	  s	  pražským	  arcibiskupem	  Dominikem	  Dukou.	  Podle	  vládního	  návrhu	  církevních	  restitucí	  by	  
stát	  církvím	  vrátil	  56	  procent	  zabavených	  budov,	  pozemků	  a	  lesů	  a	  59	  miliard	  korun	  by	  jim	  splácel	  po	  dobu	  příštích	  30	  let,	  
přičemž	  částka	  by	  měla	  být	  úročena	  ve	  výši	  inflace.	  

11.	   ledna	   se	   k	  otázkám	   restitucí	   církevního	  majetku	   vyjádřil	   prezident	  ČR	  Václav	  Klaus.	   Zdůraznil,	   že	  na	   toto	   téma	  bylo	  
„naneseno	  tolik	  mediálního	  a	  politického	  balastu,	  že	   jakákoli	   racionální	  podstata	  této	  věci	  vymizela“.	  Prezident	  si	  přeje,	  
aby	  restituce	  církvi	  pomohly.	  

11.	   ledna	   oznámili	   představitelé	   Věcí	   veřejných,	   že	   jejich	  ministři	   dostali	   od	   poslanců	  mandát,	   aby	   podpořili	   vyrovnání	  
státu	  s	  církvemi.	  Karolína	  Peake	  zdůraznila,	  že	  VV	  se	  snažily	  „o	  nalezení	  co	  nejzodpovědnějšího	  východiska	  z	  této	  naprosto	  
nesmyslně	  vyhrocené	  situace“	  a	  že	  jednaly	  „v	  souladu	  s	  koaliční	  smlouvou“.	  Zákon	  o	  církevních	  restitucích	  tak	  mohl	  být	  při	  
jednání	   11.	   1.	   schválen	   vládou	   ČR.	   Předseda	   VV	   Radek	   John	   zdůraznil,	   že	   na	   jednání	   s	  premiérem	   došlo	   ke	   shodě,	   že	  
„peníze	  se	  získají	  úsporami	  ve	  státním	  rozpočtu	  a	  omezením	  byrokracie,	  nikoli	  škrtáním	  v	  rozpočtech	  jednotlivých	  resortů	  
nebo	  dokonce	  na	  sociálních	  investicích“.	  

9.	   ledna	   navrhla	   protikorupční	   policie	   obžalovat	   šéfa	   poslanců	   Věcí	   veřejných	   Víta	   Bártu	   a	   exposlance	   Věcí	  
veřejných	  Jaroslava	  Škárku.	  V.	  Bárta	  je	  podezřelý	  z	  podplácení,	  kterého	  se	  měl	  dopustit	  v	  případě	  Kristýny	  Kočí	  
a	  J.	  Škárky,	  který	  je	  podezřelý	  z	  přijetí	  úplatku.	  Kristýna	  Kočí	  kauzu	  oznámila	  policii.	  	  

12.	  ledna	  sdělil	  Karel	  Schwarzenberg,	  předseda	  TOP	  09,	  že	  odmítá	  sedět	  ve	  vládě,	  která	  by	  vedla	  zemi	  na	  okraj	  
evropského	  integračního	  proudu.	  Vysvětlil	  i	  postoj	  TOP	  09:	  „Nedávám	  žádná	  ultimáta,	  ale	  proevropská	  politika	  
je	   hlavní	   důvod,	   proč	   v	  této	   vládě	   jsme.“	   K.	  Schwarzenberg	   chce	   rovněž	   občanským	   demokratům	   předložit	  
kompromis	  schůdný	  pro	  všechny	  strany.	  	  

14.	   ledna	   prezident	   ČR	   V.	   Klaus	   odmítl	   iniciativu	   ODS,	   aby	   o	   dohodě	   o	   rozpočtové	   odpovědnosti,	   kterou	  
připravuje	  Evropská	  unie,	  rozhodovali	  občané	  v	  referendu.	  

15.	   ledna	  oznámila	  vicepremiérka	  Karolína	  Peake	  (Věci	  veřejné),	  že	  připravuje	  materiál,	  který	  prodlouží	   lhůty	  
pro	  skartaci	  materiálů	  někdejší	  České	  konsolidační	  agentury.	  Uvedla,	   že	  v	  souvislosti	   s	  končícími	  promlčecími	  
lhůtami	   požádala	   premiéra	   Petra	   Nečase	   (ODS),	   aby	   se	   odpovědní	   ministři	   opětovně	   zabývali	   procesním	  
průběhem	  některých	  konkrétních	  kauz.	  

Telegraficky:	  
• 9.	   ledna	  zveřejnilo	  pražské	  městské	  zastupitelství,	  že	  byla	  odložena	  část	  kauzy	  opencard	  týkající	  se	  prověřování	  

zadávání	   veřejných	   zakázek	   na	   dodávku	   právních	   a	   konzultačních	   služeb.	   Bylo	   konstatováno,	   že	   v	  této	   linii	  
vyšetřování	  nebyl	  spáchán	  trestný	  čin.	  

• 11.	  ledna	  byla	  uzavřena	  diskuse	  k	  novému	  zákonu	  o	  Národním	  parku	  Šumava.	  Bezzásahová	  zóna	  by	  měla	  tvořit	  
22	  procent	  plochy	  NPŠ.	  

• 14.	  ledna	  získal	  Michal	  Hašek,	  jihomoravský	  hejtman	  a	  druhý	  muž	  ČSSD,	  podporu	  pro	  pozici	  lídra	  ČSSD	  pro	  letošní	  
krajské	  volby.	  


